
Har du folkeregisteradresse i Indre By? 

 

I hvilket kvarter i Indre By bor du i? 

 

Køn 

 

Alder 

 

Har du børn der benytter Københavns kommunens fritidsinstitutioner? 

 



Hvordan oplever du kvaliteten af kommunens tilbud om pasning af dit barn i 
fritidsinstitution? 

 

Uddyb gerne dit svar 
• Jeg synes de gør et rigtigt godt stykke arbejde - men jeg synes godt der måtte være flere 

pædagoger og de lange skoledage har også gjort det sværere at lave fælles aktiviteter i 
fritidshjemsregi :-) 

• Gode mennesker, men evige besparelser går ud over deres overskud og muligheder for at stimulere 
børnene. Alt er efterhånden skåret fra. Selv muligheden for at få sin cykel med fra skole til 
fritidshjem, hvilket betyder at børnene ikke lærer at begå sig på to hjul i trafikken i samme tempo 
som andre bydeles børn. 

• Thomas P. Hejle fritidshjem fungerer super godt - og vi er rigtig kede af at der åbenbart sker 
ændringer. Det vil være helt håbløst hvis børnene skal blive i den i skolen Classenske legatskole og 
holde fritidshjem - der er alt for lidt plads! 

• Min søn går på fritidshjemmet ved Thomas p Hjejle - det er utrolig kompetente pædagoger , han 
bliver både udfordret og inspireret i sin leg. Der er mulighed for at spille spil,lave træ, gå i 
Ørstedparken og lege, lave perler, lave teater, boblerum, og bage, bygge Lego meget meget andet 
- og der er plads at bevæge sig på i forhold til hvis de skulle være på den Classenske Legatskole  
hele dagen, hvor skolegården er lille og pladsen trang. 

• Vi har to børn. Vi er glade for fritidshjemmet, hvor den yngste går.  
Den store har vi afmeldt klubben, da han ikke var så glad for at gå der. 

• Vartov fritidsordning er fuldstændig enestående og de voksne har et nærvær, en interesse og et 
engagement i børnene, som er forbilledlig. 

• Det virker som et udsultet og udtræder område hele fritidshjemsområdet. Gennem længere tid er 
der sået tvivl om både organisering, placering og budgetter, hvilket er trættende for os forældre og 
jeg synes usikkerheden tegner sig hos medarbejderne der skal navigere i denne usikkerhed og 
dermed påvirker den også børnene. Jeg er dybt imponeret over hvordan vores børns fritidshjem har 
håndteret hele budget 2020 forhandlings-situationen, men også foregående års forhandlinger, hvor 
det virker til at politikerne er uden fornemmelse for, hvordan det påvirker de mennesker der er i 
kontakt med fritidshjemmene, når der plantes så stor usikkerhed omkring institutioners overlevelse. 
Særligt dette års forhandling omkring de selvejende fritidshjem har virkelig kostet hos 
medarbejdere, børn og forældre. Og hvornår meldes der i øvrigt noget klart ud omkring, hvordan 
det kommer til at se ud i fremtiden??? 

• Min ene datter går i specialskole på Strandparkskolen, og hun bruger fritidsordningen der. 
Hun elsker det - vi er meget glade for det tilbud, men det er jo ikke en almindelig klub. 

• Vor Frue Børnehus er et åndehul i byen. Selvejende og helt fantastisk. Der er kompetente voksne, 
mange pædagoger, pædagog.medhjælpere, studerende og pau-stud. 
De er ressourcestærke og de ser børnene. 

• Mine to børn på 12 og 14 går i Thomas P. Heiles klub og her bliver de mødte af kompetente og 
lydhøre voksne 

• Institutionen i sig selv, og de ansatte , er vi super glade for! (Efter at få flyttet vores datter fra en 
helt forfærdelig vuggestue til en anden).  
Men da vi skal køre hende ind i vuggestue nr. 2, gør personalet os opmærksomme på, at Kbh’s 
Kommune har besluttet at lukke institutionerne i tre uger i juli måned, men at vi stadig skal betale 
for det!  
For det første, bør vi som forældre være blevet oplyst om dette fra Kommunens side, så vi havde 
haft en mulighed for at indordne vores sommerferie, hvis muligt, efter dette. I stedet skulle vi nu 
finde alternativ pasning til vores barn i juli, da vores ferie lå, og altid ligger i august, og så måtte vi 
køre vores datter ind, for 3. gang efter sommerferien, fordi hun endte med at være væk i 6 



sammenhængende uger, hvilket er lidt meget, når man lige er blevet kørt ind.  
For det andet, kan man simpelthen ikke byde vuggestuebørn, der lige er startet, at de skal flytte til 
en anden institution, der bliver stillet til rådighed i de tre uger, for det vil kræve indkøring det nye 
sted og så igen, når de skal tilbage i egen institution igen. 
For det tredje, så var den institution, der blev stillet til rådig en udflytterbørnehave for udfordrede 
børn! Min datter kunne ikke engang gå eller tale, så at sende hende i børnehave, med fremmede 
børn og voksne, uden mulighed for at hente hende tidligt, fordi det var en udflytter, det er på ingen 
måde en human løsning! Det er dybt uacceptabelt!!!  
For det fjerde, var det ikke en muligt for os, at nå at finde at “indkøre” en babysitter, der kunne 
passe vores datter i de tre uger (grundet manglende varsel fra Kommunen), så jeg måtte arbejde 
hjemme i tre uger, for at passe min datter, selvom vi betaler for en institutionsplads, og så var jeg 
nødsaget til at arbejde om aftenen og i weekenderne, samtidig med frygten for at miste mit job, 
pga. udeblivelse. Igen ikke acceptabelt. 
Da specialinstitutioner ikke må holde lukket, er det af gode grunde, altid denne udflytterbørnehave, 
der vil blive valgt til at tage imod børn fra andre inst. i juli måned. Jeg mener dog ikke, at en 
børnehave kan give ordentlige rammer til et lille vuggestuebarn, da normeringen er anderledes, 
børnene er ældre og i dette tilfælde også udfordrede, samt at det er en udflytter, så det bliver rigtig 
lange dage for sådan et lille menneske.  
Men den institution vi har resten af året, er vi meget tilfredse med. 

• Hvad med de børn, der ikke er i institution? Hvad gøres for de borgere/skatteydende forældre? For 
mange børn er det klart bedre, at blive passet af deres egne forældre. 

• Dårlige faciliteter, alt for uerfarent og skiftende personale. Det har mere karakter af opbevaring end 
aktivitet. 
De unge mennesker er sådan set rigtigt søde, men de er der kun på gennemrejse. 

• Der er stor udskiftning i personalet. Jeg oplever ikke et særligt højt fagligt niveau. 
• Eksempel: Da vi blev præsenteret for Nyboderskole i2010 fortalte skolelederne hvordan skolen 

fokuserede på musik. Det samme gjorde SFOen. Det er helt hat og briller.  
 
De tilbud der er tilstede er på et meget lavt niveau eller ikke eksisterende. Fx. var der en pædagog 
på SFOen er stod for musikafdelingne. Denne er er nu væk, og der bliver ikke ansat en ny., Alle 
værktøjerne står og samler støv. Istedet må man betale for en privat musikskole på skolen, 
indenfor fritidshjems tiden. Hvorfor kan det ikke løses så der er undervisning til alle og lader 
undervisningen indgå i fritidshjems regi? Hvorfor ansattes der ikke professionelle undervisere som 
pædagoger? Hvorfor er niveauet så lavt?  
I danmark er alt godt, bare man kan lave perleplader på institutionerne )- hvad gør kommunen 
efter plastik skal udfases?). 

• Åbningstider og muligheder for at udvikle sig kreativ men stor mangel på hygiejne 
• Det er dejligt at der er privatejede fritidsinstitutioner, så børnene ikke skal passes på skolen om 

eftermiddagen, hvor der hverken er plads eller fysiske rammer til det. Pædagogerne  og lokalerne 
er virkelig gode. 

• For få voksne, for nedslidte lokaler, for dårligt udstyrede lokaler 
• Vi har gået omme i nansensgade børnehuset i 8 år og 4mdr med vores 3 børn, og det er fantastisk 

personel der er yderst kompetente. 
 
Aldrig har vi andet end elsket alle de folk der har taget sig af vores børn. 
Vi har med vores sidste søn, Konrad, som nu er 2,8 år fundet ud af med hjælp fra børnehuset at 
han er infantil autist. Og personalet og lederne Gro og Mette har gjort et kæmpe stykke arbejde( 
som er udover deres daglige gøremål. hjulpet os igennem en svær tid. 
 
Samt vi har fået hjælp fra PPR Linda Spalding, som har været meget kompetent og suveræn faglig 
til at hjælpe os videre i systemet. 
 
Konrad er nu på en basis plads og er flyvenende og i en god udvikling. Dette var aldrig sket hvis 
ikke vi havde fået alt den hjælp som vores lille famile havde brug for. 
 
Men jeg er enig I at de har meget travlt, og derfor kunne det måske være godt at de fik mere 
hjælpe.( efter tv udsendelsen i går som var meget ulykkelig at se på tv 2) Men jeg vil gerne sætte 
en STOR streg under at ALLE ansatte i systemet er yderst kompetente hvis jeg skal udtale mig om 
PPR og Børnehuset nansensgade. Ligefra køkken damen, pædagogerne og ledelsen især. 
 
Beklager hurtig mail. 



 
Vh Dianna Opsund Bay ( mor til Martha, Agnes og Konrad.) 

• Mit barn går på Vartov. Der er engagerede pædagoger og et trygt og nært miljø. 
• Villa Amalie har en god leder og medarbejdere der er engageret og forholder sig til den løbende 

pædagiske udvikling. Vores oplevelser er at man skal sørge for at få flere hænder til børnene så 
man fremadrettet kan skabe de bedste rammer for fremtidens kloge hoveder. 

• Min datter går på SFO og jeg kan forstå, at KK gerne vil afskaffe denne ordning, hvilket er dybt 
bekymrende.  Vi føler, at vi skal til at betale mere og kommer til at få mindre for pengene, når det 
nu er skolerne der overtager trods tomme "hensigtserklæringinger" om det modsatte. 

• Jeg er mormor til en dreng på 7år, som går på fritidshjem ved Nørreport station.  
Lokalerne ligger på 3 og 4etage i en baggård. Dette virker nedslidt ,snavset og et småt mørkt 
fritidstibud. 
Børnene er for det meste inden dørs. 

• Engagerede pædagoger. Lidt slidte rammer. 
• Søde og dygtige personaler 
• Gode pædagoger 

Gode faciliteter 
• Personalet er venligt og imødekommende og gør meget for børnene. Der er også mange aktiviteter 

og vores søn er glad for at gå der. 
• Der er masser af forskellige aktiviteter og de sødeste voksne til at tage sig af børnene. 
• Pædagogerne er super søde og engageret. 
• Pædagogisk passivitet. 

Afstand mellem skole og fritidsinstitution. 
• Min søn er tilmeldt en klub, men kommer stort set aldrig. Hvorfor kan man spørge? Svaret er ikke 

sort-hvidt. Noget af årsagen er jo kulturen i fx klassen, familien, hans egen personlighed, men et 
andet svar og ansvar ligger for mig at se i klubben, som har rigtig svært ved at fastholde børnene. 
De fleste fra min søns klasse er for længst meldt ud af klubben. Men ja det kræver jo et stort 
projekt, så det vil nok ikke ændre sig, men det er meget trist. 

• Forringet siden 1:1 strukturen trådte I kraft 
• Vores barn går på Brandstationen, og den er super god. 

Men der er 3 fritidsinstitutioner tilknyttet til Sølvgade Skole, og det giver nogle utilfredsstillende 
problemer. 
 
1. Vores to børn kan ikke være sikre på at kunne gå på samme fritidsinstitution. 
2. Børnene på skolen får værre ved at knytte venskaber på tværs af klasserne 

• Vi startede på thomas p hejle, gik super, men nu mangler de penge, hvilket gør at niveauet for 
kreative tilbud er faldet. 
I begyndelsen "august 2018" var der personale til sløjd, madlavning, teater og musik. 
Nu er alle børn samlet og der er ikke personale til at sætte ting i gang, det er mere fri leg. Ikke 
optimalt syntes jeg. 

• Thomas P er et godt sted med sødt og engageret personale 

Hvordan oplever du åbningstiderne i dit barns fritidsinstitution? 

 

Uddyb gerne dit svar 
• Vi henter sjældent efter 16 og benytter ikke fritidshjemmet om morgenen. 
• Jeg har skæve arbejdstider så det kan være svært . Min søn har gået i den døgnåbne institution 

vartorv indtil i sommer og heldigvis kan jeg i en snæver Vending stadig benytte den - så skal min 
søn bare i Vartov afdelingen af fritidshjemmet Thomas p Hejle den dag og når de lukker kan han gå 



ind i den integrerede institution vartorv og spise med feks. Jeg er meget glad for den mulighed 
finde - tak til Vartov og Thomas p hejle for det samarbejde ef muligt, det er en life saver 

• Gods åbningstider, dog ikke med hensyn til sommerferielukningen. 
• De lukker for tidligt om fredagen, for at spare. Jeg har fri kl. 16, hvor institutionen lukker, og jeg 

har tre kvarter i transport derhen. 
• Åbningstiderne er alt for lange - det går rigtigt hårdt ud over børnenes trivsel at de er så lang tid i 

institution. Man hører om at forældrene kun har 30 min med børnene før sengetid (Pernille Skippers 
facebook profil). Det bliver aldrig bedre for børnene ved flere pædagoger og mindre tid med 
forældrene. 

• For korte åbningstider 
• Vi kan kun få vores hverdag til at hænge sammen fordi vores søn kan gå ind i Vartov døgn 

børnehave ved siden af, når fritten lukker. 
• Kl. 17 er tidligt for mangfe 
• Vi ville foretrække halvtid til lavere pris 
• De har forkortet åbningstiden ikke optimalt for alle forældre 

Hvordan oplever du antallet af pædagoger og pædagogmedhjælpere i dit barns 
fritidsinstitution? 

 

Uddyb gerne dit svar 
• Flere voksne er GODT!!! 
• De sidste par måneder har mit barns etage været lukket ned alle eftermiddage, fordi der er for få 

voksne. 
• Jeg synes de er gode til at snakke med mig hvis der har været noget i løbet af eftermiddagen - og 

lederen Heidi er fantastisk . 
• Der er generelt for få pædagoger/voksne i alle institutioner. Det gælder lige fra vuggestue til 

fritidsklub. 
• Det et bedre end i så mange andre, da det er en privatejet institution, men normeringen er ikke 

god, ligesom den ikke er nogen andre steder. 
• Hjælp forældrene til at have mere tid sammen med deres børn, så er der mere af pædagogernes tid 

til de børn, der har mest brug for det. Det nye samfund skal være mere meget mere humant 
overfor børnene. Måske skal bedsteforældre betales et mindre beløb for at passe børn... for at give 
luft til dem, der har mere brug for det. Dér hvor forældrene ikke har økonomisk mulighed for at 
passe deres barn selv eller hvor forældrene prioriterer arbejde over deres egne børns opvækst. 

• se tidl. svar 
Antal ok, kvaliteten/erfaringen er for dårlig 

• Der er umiddelbart nok personale, men de kunne udnytte deres tid bedre.  
Der er en del “voksen-hyggesnak” 

• Mobning overses.  
Niveauet på tilbuddet er absolut ikke tilfredsstillende 

• 1 pædagog i hvert område + medhjælper 
• alt for få! 
• Ved bare den mindste sygdom etc. Er der vældig få til at tage sig af børnene. 
• Generelt set er Københavns Kommune mere fokuserede på at overholde 2 procents besparelsen på 

de enkelte områder og kigger kun i hvert excelark. Men de kigger ikke på tværs af excelark, så en 
besparelse et sted bliver højst sandsynligt en højere udgift et andet sted. Men hvad gør det så 
længe excelarket giver den ønskede besparelse. Kors! 
Fokuser på børneområdet og forg at optimere på de relevante områder istedet over en bred kam. 

• Se kommentar til første spørgsmål.  Her er nemlig et oplagt sted for skolerne at spare, fordi de ved 
faktisk ikke noget om fritidspædagogik.  De er skoler og er gode til det de gør, men skal ikke have 



ansvar på dette område!  Vi frygter, at der bliver fyringer på dette område og at der lige om lidt er 
mere pasning end pædagogik - det er er skidt for alle. 

• Det er ok, men der er heller ikke meget overskud. 
• For mange ikke uddannede 
• Oplever at der er stor forskel på bemanding i børnehaven og fritidsinstitutionen. Der er også stor 

forskel på hvordan man mødes af personalet som forældre. I børnehaven kender jeg 
medarbejderne godt og får ofte en snak om hvordan det går på stuerne og hvad mine børn har 
lavet. I fritidsinstitutionen føler jeg stadig ikke at jeg kender medarbejderne endnu og der er ikke 
så meget dialog mellem forældre og medarbejdere. 

Hvordan oplever du den pædagogiske indsats i dit barns fritidsinstitution? 

 

Uddyb gerne dit svar  
• Som sagt synes jeg at de lange skoledage og måake de meget store institutioner giver 

pædagogerne mindre mulighed for at arbejde pædagogisk og få den nære voksen/barn-relation 
som kan være så vigtig - især for de børn der ikke er gode til at navigere i de meget store grupper 
institutionerne er nu.  
 På min søns fritidshjem er de jo knap 500 børn - det er altså en stor mundfuld når man ikke er så 
stor og ikke navigerer så godt i selv at vælge på en stor matrikel. 

• Det giver jo sig selv, når de er få voksne. Men det er begrænset, hvad der bliver arrangeret at 
pædagogiske tiltag og projekter. 

• Se sidste svar 
• Med de ressourcer der er til rådighed gør de mere end hvad jeg kunne forvente. På den måde tryller 

de ansatte. Men der er ikke nok voksne. Det er de samme erfaringer vi har fra 12 år med børn i 
Københavns kommunes institutioner. De ansatte tryller, men det er ikke rimeligt, at de er så få 
voksne. 

• Niveauet er højt, ikke. Indset takket være vores leder, Thomas. 
• Forholdene taget i betragtning, rigtig god. 

I den første vuggestue vi havde, var det ikke acceptabelt. 
 
De ville ikke tage min datter med udenfor, fordi hun ikke kunne gå, selvom de havde egen 
legeplads. Min datter var en “nemt” barn, der kunne sidde længe og lege for sig selv, så det fik hun 
lov til, da der var andre, der krævede mere opmærksomhed. Det resulterede i, at min datter holdt 
op med at tale (og stadig ikke taler), hun undgik øjenkontakt og hverken græd eller lo. Der gik flere 
måneder, før hun følte sig tryg nok til at åbne op igen, og er først nu, efter er halvt år i ny instution, 
begyndt at grine igen. Min datter er under tilsyn på børneneurologisk på Rigshospitalet, der siger, at 
hun fik et chok over at være i den institution, og at det var godt at vi insisterede på at få hende 
flyttet. 

• Jeg oplever, at det pædagogisk faglige niveau er for lavt og at der er for meget “voksen-hyggesnak” 
blandt personalet. 

• Ikke nok uddannet personale 
• Super engagerede og nærværende pædagoger. 
• Se tidligere svar 

 
ps til næste spørgsmål: VI betaler gerne mere, men er meget irriteret over, at samtidig sker 
forringelser. 

• De er meget engagerede og arbejder med nogle gode ting. 
• Vi kunne ønske os, at pædagogerne havde tid og overskud til, at lave flere aktiviter med børnene. 

Tage på turer, rytmisk leg mm. 



• Eftersom min søn ikke kommer i klubben, og en del af forklaringen kan ligge i klubben, kunne det jo 
være at man skulle anvende en mere opsøgende strategi for at fastholde børnene. Bare forslag. 

• Meget tilfældigt og ofte ren opbevaroing 

Hvad er din personlige holdning til en evt øget forældrebetaling til dit barns 
fritidsinstitution? 

 

Når/hvis kommunen er tvunget til at spare, hvor ser du så helst at man sparer 
i fritidsinstitutionerne? (sæt max 2 X’er) 

 

Når/hvis kommunen er tvunget til at spare, hvor ser du så helst at man sparer 
i fritidsinstitutionerne? (sæt max 2 X’er) - Andet  

• jeg synes ikke der skal spares 
• Stop jer selv. 
• Jeg tænker ikke at der kan spares mere når det gælder børnene 
• Jeg fatter ikke at det overhovedet overvejes at spare på området. Så hellere lukke hele l..... for så 

er det simpelthen ikke forsvarligt og i stedet burde vi forældre finde andre løsninger og bruge vores 
egenbetaling til noget andet!!!! 

• Man kunne lukke delvist i skolernes ferier 
• Der er ikke noget at komme efter. Vi er langt under forhold som man kan være genkendt 
• Der er virkelig blevet sparet rigeligt på området 
• Ser ikke en mulighed for at spare på ovenstående! Børnefamilierne bliver jo jaget ud af byen. 
• Ved ikke, men ingen af de ovenstående giver mening for mig 
• Kommunen BØR ikke føle sig ttuv 
• Ved at spare på det afministrative regnedrenge på rådhuset og konsulentydelser. 
• Dette er absurd... ikke hvis, men NÅR. 
• Der må spares på konferencer hoteltilbud ved kurser, konsulenter ect i andre områder end hos 

børnene og deres pædagoger på gulvet 
• der KAN ikke spares mere!!!!! 
• ingen af mulighederne. Jeg synes ikke der skal skæres yderligere. 
• Færre ansatte i forvaltningen 
• ved at bruge skolens lokaler 



Vil du være villig til at betale mere i kommuneskat for at sikre at sikre en 
bedre kvalitet i fritidsinstitutionerne? 

 

Har du flere kommentarer til kvaliteten af de kommunale fritidsinstitutioner (0. 
– 3. klasse)? 

• Bevar se små velfungerende institutioner. Især Vartov. 
• I forhold til de selvejende institutioner, vil det at ændre området til at være organiseret under 

folkeskoleloven ikke både betyde at der er færre krav til normering, plads og pædagogisk indhold? 
Det indtryk kan man godt få! Derfor er det ikke rimeligt at spørge om vi som forældre vi betale 
mere uden at forklare, at der ud over prisstigning også bliver mulighed for at flytte tilbudene over i 
skolerne egne lokaler og have færre ansatte!!!? Fortæl os nu, hvad det betyder at flytte 
organiseringen over under folkeskoleloven, i stedet for at lade som om det kun drejer sig om at 
hæve egenbetalingen!!!! 

• Det er så vanvittig en manøvre der er gang i, for de selvejende inst. De har været jagtet i mange år 
og har stået distancen, indtil nu - desværre. 
De selvejende inst. er et mangfoldigt åndehul, mit i et kommunalt kaos. 
Pædagogerne er ressourcestærke, de ser og hører børnene, gode til at aktiverer dem. 
Fritidspædagogikken går tabt, er vi bange for, hvis alle inst. skal gøres kommunale og evt. med 
færre tilsyn. 
Utroligt at man bil ødelægge noget, der virker SÅ godt.... 

• Der er meget langt fra skolen til fritidsinstutionen, der er meget stor og samler børn fra flere skoler. 
Det er udfordrende rent logistisk og gør Asger utryg fordi der er så mange fremmede børn og fordi 
han ikke kan regne med at blive passet af voksne han kender. 
 
Det er i forvejen en kæmpe omvæltning at starte i skole og jeg synes ærlig talt ikke at det er i 
orden at tilbyde så utrygge rammer for nye skoleelever. 

• Det er trist at kommunen ikke kan bevare fritidstilbuddene som et tilbud under serviceloven, for 
folkeskoleloven sikrer for det første ikke tilstrækkeligt personale og for det andet risikerer 
fritidspædagoggigen som pædagogisk tilgang at blive underløbet, når institutionerne får fælles 
ledelses med skolerne 

• Jeg har valgt privatskole, grundet den dårlige kvalitet af Kommunale skoler! 
• Støt i stedet bedsteforældre/forældre, så de selv kan passe deres børn - og lav bedre rammer for at 

det kan lade sig gøre (eks. legepladser, der er lavet til at forældrene kan sidde i varmen, mens børn 
leger med hinanden). Giv større børn ansvar for at der bliver en inkluderende leg, som de små også 
synes er sjov. Det er det vi har brug for af dem som elever, studerende, medarbejdere og gode 
samfundsborgere. 

• se tidl. svar 
• Behold de privatejede fritidshjem. De er virkelig gode for børnene. 
• Kommunen bør ikke føle sig tvunget til at spare på én af de væsentligste "råvarer" kommunen 

overhovedet har: børn og unge! 
Det er ganske enkelt forfejlet politik at spare på dette område! 

• Afvikling af selveje institutioner/fritidshjem er meget problematisk. Afgørende at de politiske 
hensigter/betingelser bliver gennemført, så der ikke bliver behov for at ændre addresser på 
velfungerende ordninger fx Vartov for den Classenske Legaltskole.  
 
Vær ærlig. Spørgsmålene ovenfor afspejler ikke 2020 budget hvor forældrebetaling forøges 70% 
uden at der afsættes flere midler til de helt almindelige fritidsinstitutioner. Der er et efterslæb i den 
daglige drift og brug nogle af de 72 mill. kr. fra øget forældrebetaling til at udbedre det. 



• Generelt set bliver der fokuseret på besparelser i en kommune som har kæmpe overskud. Jeg ville 
fokusere på at nedbringe konsulentydelser, unødigt flytning af kontorer, dårlig indkøbsstyring og 
meget mere. 

• Rosenkrans-Theil skal på banen.  Hun kan ændre loven og dermed sikre SFO'erne og dermed den 
kvalitet der kan hjælpe børn og fremtidens voksne på alle mulige fronter.  Stress, angst, 
kriminalitet, etc... 

• Lad vær med at skære ned på uddannet personale. 
• Vi er meget glad for den måde det kører på nu, og vil være utroligt kede af ændringer hertil.  

 
Det er en meget stor stigning i egenbetaling, som jeg ikke forstår hvordan kan være realistisk. 
Hvordan kan man have fejlberegninget det så meget fra start at man er nødt til at hæve bidraget til 
næsten det dobbelte?!? 

• SFO er i de fleste tilfælde IKKE et reelt alternativ til fritidshjemmet i Københavns indre by. 
Forholdene er ikke til det i de trange lokaler, og børnene har i den grad brug for et fysisk skifte, så 
opholdet i fritidstilbuddet kan bevare det gode præg af afslapning, pædagoisk indsats og kontakt 
mellem børn og voksne. Vi har to børn på fritidshjem og har haft 4 hos Vartov Fritidshjem i alt, og 
vi vil kæmpe med næb og kløer mod nedlæggelse og forsøg på at indføre SFO som tilbud istedet. 

• Ok denne er svaret forkert, den er besvaret ift Klub 
• Københavns Kommune svømmer I penge, så det er direkte uartigt at spørge til skatteforhøjelse. Se 

bare på de paladser der bygges til fx Europaskolen og Den Internationale Skole 
• Synes generelt at lokalerne virker meget nedslidte (lokalerne mod Nørrevold). Synes det er 

ærgerlidt at mit barns fritidsinstitution ligger så langt fra skolen (og vores hjem) at de skal kørers i 
bus derhen. 

• Stop med tvungen ferielukning/sammenlægning i sommerferie. Max stress for barn og familie at 
skulle afl sit barn i anden institution med personale de ikke kender. 

 


